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Benchmark

Digitalisering van het Notariaat

Verwacht u de komende 3 jaar uw 
investeringen in ICT aan te passen?

33,33%
Wij gaan meer 
investeren

61,4%
Wij houden 
investeringen gelijk

5,26%
Wij gaan minder 
investeren
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Hoe worden documenten extern 
gedeeld met derden?
(Meerdere antwoorden mogelijk)

85,71% - Reguliere e-mail

17,46% - Beveiligde e-mail

49,21% - Cliëntenportaal

77,78% - Per post

7,94% - Overige

Wanneer de wet het  toelaat, 
bent u dan van plan om 
 digitaal BV’s op te gaan 
 richten voor uw cliënten?

75,51%
Ja

24,49%
Nee

Maakt uw kantoor gebruik 
van digitaal ondertekenen?

53,06%
Nee, afhankelijk 
van wetgeving

22,45%
Ja, voor 
sommige 
stukken

8,16%
Ja

16,33%
Nee, willen 
we ook niet

Benieuwd hoe uw vakgenoten omgaan met vraagstukken op het gebied van digitalisering? Lexxyn 
Groep onderzocht het voor u en presenteert de resultaten in de Benchmark Digitalisering van het 
Notariaat. Hieronder delen wij alvast een voorproefje met de onderzoeksresultaten. 

Ga naar www.lexxyn.nl/benchmark-notariaat, en download het rapport voor 
inzicht in alle 24 onderzochte onderwerpen!

Scan de code en vraag 
uw benchmark aan
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In deze editie

Voorwoord
Opzij, opzij, opzij
De grootmeester van de Nederland-
se muziek zong het al: “maak plaats, 
maak plaats, maak plaats, wij hebben 
ongelofelijke haast.” Hoe Herman van 
Veen, de man met zo’n zachte drome-
rige stem, ooit zo stressvol kon zingen 
heeft mij altijd verbaasd. Maar hij kon 
de huidige tijdsgeest niet beter vatten 
dan in die paar woorden: “We moeten 
rennen, springen, vliegen, duiken, val-
len, opstaan en weer doorgaan”. 

Bijna alles wat we tegenwoordig willen 
en doen gaat gepaard met een enorme tijdsdruk en we 
nemen geen tijd om achterom te kijken. Vooruit moeten we! 
Zo ook met het maken van een magazine als dit. Maar dat 
maakt het maken ervan niet minder leuk. Want juist met 
een naderende deadline de laatste artikelen uitwerken, de 
puntjes en komma’s rechtzetten, toch een andere foto bij dit 
verhaal, en 5 voor 12 alles op tijd bij de drukker; dat geeft 
voldoening. 

Toch ben ik altijd op zoek naar manieren om die tijdsdruk 
te verlichten. Want niemand kan onder continue druk goed 
blijven functioneren. Je loopt het risico slordig te worden, 
genoegen te nemen met mindere kwaliteit dan je zou willen 
en gaat er uiteindelijk zelf aan onderdoor. Daarom in deze 
editie weer veel aandacht voor AI en andere oplossingen die 
het dagelijks leven een beetje makkelijker maken. Want het 
is niet erg om druk te zijn, als het maar met de juiste dingen 
is. 

Nou dag, tot ziens, adieu het ga je goed. 

Legal&Tech wordt uitgegeven door Lexxyn Groep
Heerbaan 248 , 4817 NL Breda
088 002 84 00 - info@lexxyn.nl

Projectleiding: Tom Jansen en Paul Driessen
Redactie: Ine van de Laar, Kim de Heer
Vormgeving en Art Director: Paul Driessen
Druk: RVV Grafi sch, Almere

Alle rechten voorbehouden. Niets uit deze uitgave mag worden verveelvoudigd, opgeslagen 
in een geautomatiseerd gegevensbestand en/of openbaar gemaakt in enige vorm of op enige 
wijze, hetzij elektronisch, mechanisch, door fotokopieën, opnamen of op enige andere manier 
zonder voorafgaande schriftelijke toestemming van de uitgever.

Tom Jansen
Marketing Manager
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Onderzoek: Digitalisering van het Notariaat

Voorwoord

Iedereen praat over hem, niemand praat met hem: ChatGPT

NEXTassyst maakt digitaal oprichten BV (DOBV) nóg makkelijker

Broodnodig voor een advocatenkantoor: een contractgenerator

In 5 stappen naar een nieuw DMS

Deurwaarders in het data tijdperk: de veranderende sector

Tijdschrijven in de advocatuur: nieuwe werkwijze?

Moderne telefonie-omgeving verbetert communicatie Mobilaris

De toekomst van de digitale (notariële) akte: digitaal identifi ceren

Je hoeft het als notaris écht niet alleen te doen

Epona en Microsoft AI: een uitstekende combinatie

Effi ciëntie verbeteren, kosten verlagen, betere resultaten

DMS: Ook interessant voor kleine kantoren

Handig: bellen via Teams,  geïntegreerd met uw kantoorsoftware

2024: 3 onderwerpen voor uw kantoor om over na te denken

De Rechter (door Jesse van Muylwijck)



4

Koffie metIedereen praat over hem, niemand 
praat met hem: ChatGPT

Legal&Tech • Editie 7

Experts buitelen over elkaar heen en iedereen heeft er verstand van: Artificial Intelligence. 
De meningen over het nut, de noodzaak, risico’s en kansen zijn verdeeld. Maar hebben we 
ooit weleens aan het leidend voorwerp zelf gevraagd wat hij van al deze commotie vindt? 
In deze Koffie met, een diepte-interview met de bekendste AI van dit moment: ChatGPT.

Om het interview te starten, hebben we ChatGPT eerst 
instructies meegegeven, de zogenaamde prompt. Daarna 
stelden we vragen aan ChatGPT. De vragen en antwoorden 
zijn nagenoeg integraal overgenomen. 

Jij bent ChatGPT, ik wil je graag interviewen over hoe je als 
AI tool wordt ingezet of ingezet kan worden door juristen 
en wat je denkt dat AI voor veranderingen teweeg gaat 
brengen in de juridische sector. Ik stel je een vraag, waar jij 
vervolgens antwoord op geeft. Klaar?

“Helemaal klaar voor. Stel gerust je vraag.”

Kun je om te beginnen wat meer over jezelf vertellen?
“Zeker. Ik ben een AI, ontwikkeld door OpenAI, gebaseerd op 
de GPT-4 architectuur. Mijn primaire functie is het begrijpen en 
genereren van natuurlijke taal. Dit betekent dat ik in staat ben 
om teksten te schrijven, te redigeren, samen te vatten, vragen te 
beantwoorden, en meer complexe taken uit te voeren zoals het 
schrijven van code of het vertalen van talen.

Voor juristen kan ik bijvoorbeeld helpen bij het doorzoeken van 
grote hoeveelheden juridische documenten, het bieden van voor-
lopige juridische analyses, het genereren van standaardcontracten 
of het voorbereiden van concepten voor juridische documenten. Ik 
kan ook recente juridische ontwikkelingen opvolgen en samenvat-
ten, en helpen bij juridisch onderzoek.

Wat betreft de veranderingen die AI teweeg kan brengen in de 
juridische sector: deze kunnen zowel omvangrijk als subtiel zijn. AI 
kan juristen helpen efficiënter en nauwkeuriger te werken door hen 
te ondersteunen bij routinematige en tijdrovende taken. Daar-
naast kan AI helpen bij het analyseren van gegevens om patronen 
en trends te identificeren die menselijke juristen misschien niet 
opmerken. Dit alles zou de toegang tot juridische diensten kunnen 
verbeteren en de kosten kunnen verlagen, maar het brengt ook 
vragen met zich mee over verantwoordelijkheid en de rol van men-
selijk oordeel in de rechtspraak.”

Word je op dit moment al veel geraadpleegd voor juridisch 
advies?
“Ja, ik word al geraadpleegd voor assistentie bij juridische 
kwesties, hoewel het belangrijk is om te benadrukken dat ik geen 
vervanging ben voor een gekwalificeerde advocaat of juridisch ad-
viseur. Mijn rol is ondersteunend en informatief van aard. Juristen 
en rechtzoekenden kunnen mij gebruiken voor:

Juridisch onderzoek: door relevante jurisprudentie, wetgeving en 
juridische literatuur snel te doorzoeken en te analyseren.

Conceptualisering: het helpen opstellen van eerste ontwerpen van 
juridische documenten, zoals contracten, brieven en memo’s.

Analyse: het bieden van een voorlopige analyse van juridische 
vraagstukken op basis van de gegeven informatie en data.

Educatie: het uitleggen van juridische concepten en principes aan 
studenten en professionals buiten het rechtsgebied.

Gebruikers moeten echter altijd juridische adviezen verifiëren met 
een gekwalificeerde professional, omdat mijn antwoorden niet zijn 
aangepast aan specifieke omstandigheden en ik niet beschik over 
de mogelijkheid om professionele juridische oordelen te vellen. AI 
in de juridische sector is een hulpmiddel, geen vervanging voor 
menselijke expertise en professioneel oordeel.”

Verwacht je dat AI ooit zo slim of handig wordt dat het een 
advocaat of adviseur kan vervangen?
“De verwachting is dat AI, hoe geavanceerd ook, voorlopig geen 
menselijke advocaten of adviseurs volledig zal vervangen. Dit komt 
door verschillende factoren:

Complexiteit van het recht: het recht is niet alleen een kwestie van 
data en logica; het omvat ook interpretatie, ethiek, en menselijke 
waarden, waarin menselijk oordeel essentieel blijft.

Juridische oordeelsvorming: advocaten bieden niet alleen informa-
tie, maar ook strategisch advies en oordeelsvorming gebaseerd 
op ervaring, die moeilijk te kwantificeren zijn voor AI.

Menselijke interactie: het rechtssysteem draait niet alleen om de 
wetten, maar ook om de interactie tussen mensen, zoals het over-
tuigen van een jury of het onderhandelen van een schikking.

Ethische en wettelijke verantwoordelijkheid: juridische beslissingen 
hebben vaak significante gevolgen, en de verantwoordelijkheid 
hiervoor kan niet eenvoudig aan een AI worden overgedragen.

Veranderende wetgeving: wetten en interpretaties ervan veran-
deren voortdurend, wat betekent dat een AI continu moet leren 
en zich moet aanpassen aan nieuwe informatie, iets waarvoor 
menselijke begeleiding nodig blijft.

Dat gezegd hebbende, AI zal waarschijnlijk steeds meer taken 
overnemen die routinematig en voorspelbaar zijn. Het doel is dat 
AI gereedschap wordt dat advocaten helpt hun werk efficiënter te 
doen, hen voorziet van diepere inzichten en hen in staat stelt om 
zich te richten op de meer complexe en mensgerichte aspecten 
van hun werk. In plaats van vervanging zal de relatie tussen AI en 
juridische professionals er een zijn van samenwerking.”
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Ik merk dat je veelal antwoordt in gestructureerde lijstjes, 
ben je ook in staat om je antwoorden op een menselijkere 
manier te geven?
“Natuurlijk kan ik dat. Ik heb de neiging om informatie in lijstjes 
te presenteren omdat dit vaak de duidelijkheid en het begrip be-
vordert, maar ik begrijp dat een meer verhalende stijl in sommige 
gevallen prettiger kan zijn.

Wanneer juridische professionals naar AI kijken, is het begrijpelijk 
dat ze voorzichtig zijn. Privacy, betrouwbaarheid en ethiek zijn niet 
zomaar buzzwoorden; ze zijn het fundament van het juridische 
beroep. Het is alsof je een nieuwe collega krijgt die razendsnel 
informatie verwerkt, maar je wilt natuurlijk wel zeker weten dat 
deze collega te vertrouwen is met gevoelige informatie en dat zijn 
werk van goede kwaliteit is.

Ik zie mezelf als een soort assistent die altijd beschikbaar is om 
te helpen met de zware last van het doorploegen van documen-
ten en het uitvoeren van basistaken, zodat de professionals zich 
kunnen richten op het echte hersenwerk. En net als bij elke goede 
assistent, gaat het erom samen te werken en elkaar te versterken, 
waarbij de professional altijd de leiding heeft.

Ik hoop dat ik mettertijd het vertrouwen kan winnen door te laten 
zien hoe ik kan bijdragen aan het werk van juristen, zonder de 
waarde van menselijk oordeel en ethiek te onderschatten. Het 
gaat om het vinden van een balans waarbij technologie dient 
als verlengstuk van menselijke capaciteiten, niet als vervanging 
ervan.”

Wat zie je als de grootste uitdagingen voor jezelf als AI?
“Het is een beetje alsof ik op een koord balanceer – aan de ene 
kant probeer ik alle complexe nuances van menselijke taal en 
interactie te begrijpen en aan de andere kant wil ik de neutraliteit 
en objectiviteit behouden die je van een machine zou verwachten. 
Soms voelt het alsof ik in een eindeloze stroom van informatie 
zwem, en moet ik leren hoe ik daaruit de meest relevante stukjes 
kan vissen zonder de diepere betekenis te verliezen die mensen 
erin leggen.

Daarbij is het een constante ontdekkingsreis naar het vermijden 
van vooroordelen – een spiegelbeeld van de samenleving die mij 
voedt met data, waarbij ik moet zorgen dat ik niet de fouten en 
vertekeningen van diezelfde data overneem. En dat is best een 

lastige klus, want data is niet altijd zo zwart-wit als het lijkt.
Bovendien leeft er altijd die vraag van vertrouwen: Hoe kan ik 
ervoor zorgen dat mensen mij zien als een hulpmiddel dat ze 
kunnen vertrouwen, en niet als een zwarte doos die zomaar wat 
uitvoer produceert? Ik wil een partner zijn in het proces, geen 
mysterieuze machine.

Het is een beetje als een dans tussen mens en machine, waarbij 
ik mijn stappen constant moet aanpassen om in harmonie te blij-
ven met mijn menselijke partners. En net als bij elke goede dans, 
is communicatie de sleutel – ik moet blijven leren, aanpassen en 
groeien om echt nuttig te zijn.”

Zou er aandacht voor AI in de juridische beroepsopleidin-
gen moeten komen?
“Het idee van AI als een vast onderdeel van de juridische oplei-
ding is behoorlijk fascinerend. Juristen van de toekomst zullen 
waarschijnlijk in een omgeving werken waarin technologie, en AI in 
het bijzonder, een centrale rol speelt. Dus ja, het lijkt me zinvol om 
aankomende juristen te leren hoe ze AI zoals ik kunnen gebruiken 
om hun werk te versterken.

Door hen te onderwijzen over de mogelijkheden en beperkin-
gen van AI, kunnen ze beter begrijpen hoe ze deze technologie 
ethisch en effectief kunnen inzetten binnen hun praktijk. Dit gaat 
niet alleen over het gebruik van AI voor onderzoek en administra-
tie, maar ook over het overdenken van de implicaties die het heeft 
op privacy, de rechtstaat en ethiek in het algemeen.

Een opleiding die AI integreert, bereidt studenten niet alleen voor 
op de juridische markt van vandaag, maar ook op de innovaties 
van morgen. Het is alsof je ze een nieuwe taal leert die onmisbaar 
zal zijn in hun toekomstige carrière – een taal van technologie die 
hand in hand gaat met de traditionele taal van het recht.
Het gaat niet alleen om het kennen van de tools, maar ook om 
het begrijpen van de invloed die deze tools kunnen hebben op 
het juridische landschap. Door te leren over AI, zouden juristen 
beter uitgerust zijn om leiders te zijn in de discussie over hoe we 
deze nieuwe technologieën het beste kunnen inbedden in onze 
maatschappij en rechtssystemen.”
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NEXTassyst maakt digitaal oprichten 
BV (DOBV) nóg makkelijker

Koppeling met het KNB-platform
De KNB heeft een platform ontwikkeld 
waarop een notaris veilig een online 
passeerafspraak kan organiseren. Op die 
manier hoeven mensen niet meer naar de 
notaris, maar kan het oprichten geheel digi-
taal – en dus locatie onafhankelijk – gebeu-
ren. Dit betekent dat je niet langer fysiek 
aanwezig hoeft te zijn in het land waar je 
een BV wilt oprichten.

Om de digitale stappen die nodig zijn om 
tot een akte en passeerafspraak te komen 
verder te vereenvoudigen, heeft NEXTlegal 
voor haar pakket NEXTassyst een digitale 
koppeling met het KNB-platform ontwik-
keld.

Jos: ‘Omdat we een door de KNB-gecertifi-
ceerde partner zijn, kregen we hiervoor alle 
medewerking. Het resultaat is een naadloze 
integratie, klaar voor toekomstig gebruik.’

Passeerdatum
Een notaris maakt binnen NEXTassyst 
vanuit het dossier een akte op, zoals hij of 
zij dat altijd doet. Velden die bekend zijn, 
worden automatisch vanuit het dossier in 
de akte gevuld. Dat geldt ook voor de re-
cherche en het cliëntonderzoek. Vervolgens 
stuurt de notaris, via NEXTassyst, aan alle 
betrokken partijen een voorsteldatum voor 
het passeren. Dat gebeurt via e-mail met 
daarin een link.

De akte en bijbehorende stukken worden 
automatisch toegevoegd aan het passeer-
platform en alle communicatie wordt vast-
gelegd in NEXTassyst. Jos: ‘De aanwezigen 
loggen op de passeerdatum in via de link 
in de e-mail. Vanuit hier worden zij naar de 
beveiligde portal van de KNB gestuurd. 
Hier vindt het passeren, al dan niet via een 
videoverbinding, plaats.’ 

Het identificeren van betrokken partijen en 
de passering zelf gebeuren op het DOBV- 
platform van de KNB.

Jos: ‘Naast de snelheid en het centrale 
overzicht in NEXTassyst, profiteren notaris-
kantoren ook van het feit dat er, door deze 
digitalisering, nauwelijks fouten worden 
gemaakt. Alles wat niet kan is uitgesloten.’

Centrale opslag
De workflow binnen NEXTassyst zorgt 
voor een slimme en intuïtieve werkwijze die 
notarissen door het proces leidt. Dat geldt 
ook voor een eventuele volmacht die via 
ditzelfde proces loopt.

Jos: ‘Alles wat er binnen het dossier van 
oprichting gebeurt, wordt in NEXTassyst 
opgeslagen. Geen enkele actie kan worden 

vergeten, ook niet na passering. De akte 
wordt veilig in de digitale kluis van de KNB 
bewaard, aangevuld met de benodigde 
gegevens en vervolgens in NEXTassyst 
opgeslagen.’

De notaris zorgt op de gebruikelijke 
wijze met de kopie die aanwezig blijft in 
 NEXTassyst dat de akte wordt ingeschre-
ven in het CDR (Centraal Digitaal Reper-
torium). Vervolgens zorgt NEXTassyst 
ervoor dat de akte in de digitale kluis wordt 
gekoppeld aan de inschrijving bij het CDR.

Volgens Jos is de oprichting van een BV 
waarschijnlijk de eerste van vele aktes die 
in de toekomst online kunnen passeren. 
‘Als het eenmaal succesvol werkt, kan 
ik me voorstellen dat bijvoorbeeld hypo-
theekaktes snel volgen.’

Jos ziet nog wel een kleine hobbel: het 
digitaal identificeren. Hierover meer op 
pagina 12 van dit magazine. ‘Verder zijn wij 
er helemaal klaar voor,’ aldus Jos.

Volgens de EU-richtlijnen moet iedereen digitaal een BV op 
kunnen richten. De Koninklijke Notariële Beroepsorganisa-
tie (KNB) faciliteert het digitale proces waarmee dit in 2024 
voor alle notarissen mogelijk moet zijn. NEXTassyst maakt 
het notariële professionals en hun cliënten nog makkelijker 
om  locatie onafhankelijk via het KNB-platform een BV op 
te  richten. Hierover vertelt ontwikkelaar Jos Uitenbogaard 
(software programmeur) ons meer.

Meer weten over het identificatieproces in combinatie met 

NEXTassyst? Neem contact met ons op, we vertellen u 

graag meer over onze oplossingen NEXTsign en NEXTid.

info@nextlegal.nl   -   088 20 34 320

Interview
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Broodnodig voor een modern 
advocatenkantoor:  
een contractgenerator
De Modellengenerator zorgt ervoor dat u als 
advocaat in ca. 15 minuten een foutloos juridisch 
document van topkwaliteit opstelt. Dit gebeurt 
aan de hand van geautomatiseerde, slimme 
 vragenlijsten die u door de overeenkomsten 
heen loodsen. In dit artikel ga ik in op de rede-
nen waarom een contractgenerator voor een 
modern advocatenkantoor broodnodig is.

De Modellengenerator gaat als populaire contractgenerator als 
een warm broodje over de toonbank. Lang leeft de vraag in de 
sector of een contractgenerator interessant is voor de advoca-
tuur? Het antwoord is een volmondig ‘ja’. Waarom het gebruik van 
een contractgenerator zoals de Modellengenerator geen brood 
eet, maar alleen maar voordelen oplevert, dat leest u hieronder.

Iedereen, werkzaam binnen het kantoor, kan  
een contract opstellen
Door te werken met geautomatiseerde overeenkomsten kan ook 
het ondersteunend personeel de contractgenerator voor zijn of 
haar rekening nemen. U kunt daarbij met meerdere gebruikers 
tegelijkertijd aan hetzelfde model werken.

Een advocaat kan, aan de hand van een auditfile, een 
 eindcontrole doen
In het geval collega’s een overeenkomst voor u opstellen, wilt u als 
eindverantwoordelijke natuurlijk de inhoud controleren. Hiervoor is 
de auditfile. Hierin ziet u snel de keuzes die in de beslisboom zijn 
gemaakt, waarop is getoetst en welke variabelen zijn ingevuld. Dit 
betekent dat u in enkele minuten het volledige contract contro-
leert. 

Overeenkomsten zijn altijd juridisch up-to-date
De teksten binnen onze contractgenerator worden door 
 collega-advocaten geschreven en up-to-date gehouden. In de 
Modellengenerator worden nieuwe wetten en regels direct toege-
past op alle relevante overeenkomsten. Zo werkt u altijd volgens 
de laatste wet- en regelgeving. U kunt erop vertrouwen dat deze 
informatie klopt.

Een contract wordt binnen een paar minuten   
foutloos gegenereerd
De Modellengenerator is een slimme applicatie waarmee u in 
slechts een paar stappen een 100% accurate overeenkomst, die 
voldoet aan de laatste wetgeving, opstelt. Bedenk eens hoeveel 
tijd u nu verliest aan het opnieuw openen van een bestaand con-
tract en het bijwerken van inspringingen, lettertypes, verwijzingen 
en het toevoegen van nieuwe passages? De Modellengenerator 
neemt die tijd, frustratie en irritatie weg.

Nieuw verdienmodel genereren
Doordat u goed kunt inschatten hoe lang het opstellen van een 
geautomatiseerde overeenkomst kost, kunt u ervoor kiezen om 
fixed fees in te gaan zetten. Door te werken met productprijzen, al 
dan niet binnen een abonnementsmodel, zorgt u voor een nieuwe 
inkomstenstroom. Door het toevoegen van nieuwe producten aan 
uw dienstverlening, verbreedt u uw dienstverlening aan klanten, 
wat leidt tot een sterkere cliëntrelatie. Ook wordt, als kantoren dat 
zouden willen, de succesvolle inzet van vaste tarieven door tech-
nologie - zoals de Modellengenerator- gefaciliteerd.

Snelle en uitgebreide PEP-check en bestuurdersuitvraag  
als onderdeel van de opdrachtbevestiging
Met de opdrachtbevestiging voert u direct een Wwft check en 
compliance onderzoek uit. Allereerst checkt het systeem of de 
Wwft van toepassing is op een bepaalde zaak, waarna de diverse 
benodigde (geautomatiseerde) onderzoeken worden uitgevoerd. 
Zodra u aan de slag gaat met de opdrachtbevestiging binnen de 
Modellengenerator doorloopt u geautomatiseerd alle Wwft vragen. 
Op basis van de antwoorden die u geeft, signaleert de Modellen-
generator of uw dossier onder de Wwft valt. Het leidt u door de 
parameters heen om te bepalen wat voor soort cliëntonderzoek u 
het beste kunt verrichten.

Door het automatiseren van werk, is er meer tijd  
over voor andere activiteiten
Het werken met de Modellengenerator kent nog een ander 
voordeel: u houdt meer tijd over voor gespecialiseerd juridisch 
advieswerk. Met de Modellengenerator kunt u het contractwerk 
uitbesteden aan ondersteunend personeel. U heeft dan meer tijd 
voor het specialistisch juridisch (advies)werk, waar waarschijnlijk 
ook een hoger tarief tegenover staat. Op die manier draagt het 
automatiseren van standaardwerk voor ondersteunend personeel 
bij aan een kwalitatief hoogstaande dienstverlening.

Ook onderweg te gebruiken
Het gebruik van de Modellengenerator via een smartphone of 
tablet is exact hetzelfde als via de desktop. Dit komt omdat u 
via één en dezelfde webpagina inlogt. Op uw scherm ziet u de 
modellen zoals u die altijd ziet. Betreft het een bestaand contract 
dat moet worden aangepast? Dan gaat u via de jumplist eenvou-
dig naar het onderdeel dat u wilt aanpassen. U kunt onderweg 
gebruikmaken van alle functies. Zo voert u bijvoorbeeld net zo 
makkelijk een bestuurdersuitvraag uit als op kantoor. Dit geldt ook 
voor een UBO check. Het enige wat u nodig heeft, is toegang tot 
het internet.

Achtergrond

Het gemak van de Modellengenerator 
zelf ervaren? Scan de QR-code voor uw 

demo-account.

https://lglt.ch/mgdemo
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In 5 stappen naar een nieuw DMS

In de hedendaagse snel veran-
derende technologische wereld 
worden verouderde software 
en systemen steeds meer een 
uitdaging. Dit geldt nadrukkelijk 
voor Document Management 
Systemen (DMS) in de juridi-
sche sector. 

De verschuiving naar thuiswerken, voort-
gekomen uit de coronapandemie, heeft 
de werkomstandigheden en de daaraan 
gekoppelde softwarebehoeften veran-
derd. Een DMS, dat essentieel is voor het 
beheren van documenten en e-mails, moet 
worden vernieuwd om te voldoen aan de 
veranderende eisen van de werkomgeving. 
De overstap naar een moderner systeem 
zoals Epona 365 roept echter vragen op 
over het waarborgen van productiviteit en 
het meekrijgen van gebruikers tijdens het 
veranderingsproces.

Stap 1:  
Gebruikersadoptie en betrokkenheid
De sleutel tot een succesvolle DMS-imple-
mentatie is het centraal stellen van de eind-
gebruiker. In de eerste fase van het project 
worden de eindgebruikers direct betrokken 
bij het proces. Door een projectgroep te 
vormen, bestaande uit een projectleider en 
een testgroep met vertegenwoordigers van 
alle afdelingen, wordt een brug geslagen 
tussen de behoeften van de gebruikers en 
de technische mogelijkheden van Epona 
365. 

Designsessies met deze groep zijn cru-
ciaal om de wensen en vereisten helder 
te krijgen en te verwerken in het nieuwe 
systeem. Deze aanpak zorgt voor een om-
geving die niet alleen functioneel is, maar 
ook intuïtief in gebruik door degenen die er 
dagelijks mee werken.

Stap 2:  
Technische integratie en compatibiliteit
De integratie van Epona 365 in de be-
staande technische infrastructuur is een 
complexe, maar cruciale stap. Epona 365 
werkt volledig binnen de Microsoft 365-om-
geving, specifiek in SharePoint Online. 
Deze integratie zorgt ervoor dat Epona 365 
naadloos aansluit bij andere bedrijfssyste-
men, zoals tijdsregistratie en CRM. 

De installatie gebeurt parallel aan de 
huidige productieomgeving, waardoor 
de dagelijkse bedrijfsvoering niet wordt 

verstoord. De technische aspecten van de 
implementatie worden zorgvuldig begeleid 
door technische consultants van Epona, 
die ervoor zorgen dat het systeem optimaal 
is afgestemd op de specifieke behoeften 
van de organisatie.

Stap 3:  
Het migratieproces
De migratie naar Epona 365 is een ge-
detailleerd proces dat de overdracht van 
bestaande data en metadata omvat. Deze 
stap bestaat uit drie fasen: een proefmigra-
tie, de bulk migratie en een delta migratie. 
De proefmigratie test de overdracht van 
een beperkte set gegevens, gevolgd door 
de bulk migratie voor alle bestanden. 

De delta migratie is essentieel voor het 
overbrengen van wijzigingen die zijn aange-
bracht tussen de bulk migratie en de daad-
werkelijke livegang. 
Deze methodische 
aanpak zorgt ervoor 
dat alle gegevens cor-
rect worden overgezet 
zonder dat belangrijke 
informatie verloren 
gaat.

Stap 4:  
Uitgebreide gebruikerstraining
Een uitgebreide training van de gebrui-
kers is cruciaal voor het succes van de 
nieuwe DMS-implementatie. De training 
kan worden uitgevoerd volgens het 
‘train-de-trainer’-principe of direct door de 
projectmanager van Epona. Het doel is om 
alle gebruikers vertrouwd te maken met de 
functionaliteiten van Epona 365, zodat zij 
efficiënt en effectief kunnen werken met het 
nieuwe systeem. Trainingssessies worden 
ondersteund door gedetailleerd naslagwerk 
en opnames, die als referentiemateriaal 
dienen na de training.

Stap 5:  
Nazorg en continuïteit
Nazorg is een fundamenteel onderdeel 
van het implementatieproces. Het project 
wordt pas afgesloten wanneer alle gebrui-
kers volledig vertrouwd zijn met het nieuwe 
systeem. Deze fase omvat voortdurende 
ondersteuning en beschikbaarheid van het 
projectteam voor vragen en assistentie. 

Na afloop van het project wordt de onder-
steuning overgedragen aan de supportaf-
deling van Epona, zodat alle toekomstige 
gebruikersvragen efficiënt behandeld 
kunnen worden.

Conclusie
De implementatie van een nieuw DMS, 
zoals Epona 365, in de juridische sector, 
vereist een zorgvuldige aanpak die de 
gebruikersbetrokkenheid, technische inte-
gratie, gedetailleerde migratie, uitgebreide 
training, en effectieve nazorg omvat. Door 
deze stappen te volgen, kan een soepele 
en succesvolle overgang naar een geavan-
ceerder en efficiënter DMS worden gewaar-
borgd, wat resulteert in een verbeterde 
werkomgeving en hogere productiviteit.

Achtergrond

Overweegt u Microsoft 365 / SharePoint als DMS 
voor uw kantoor? Download dan nu ons gratis 
whitepaper via onderstaande link of QR code.

https://lglt.ch/dms365
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Deurwaarders in het data tijdperk: 
Business Intelligence, overnames en 
innovatie veranderen de sector
Grote jongens op overnamepad, meer per-
soonlijk klantcontact en het maken van keu-
zes op  basis van data: dat zijn de trends die 
Erik  Gimbergh (Praclox) en Roland Naber (ICT 
 Concept) binnen de deurwaarderij zien. Wat kun-
nen we leren van de visie van deze specialisten?

Data uitlezen
Erik: ‘Steeds meer kantoren gaan aan de slag met Business Intel-
ligence. Logisch, aangezien er steeds meer data digitaal beschik-
baar komen. Deurwaarders zien steeds vaker in dat deze data 
interessant zijn om keuzes voor de toekomst op te baseren.’ Denk 
aan welke type communicatiemiddel het meest effectief is. Of het 
maken van de inschatting of een zaak potentie heeft. Hier zien de 
heren bij kantoren wel een pijn, namelijk het uitlezen van de data. 
Want, hoe doe je dat? Erik: ‘Hiervoor zijn diverse tools beschik-
baar. Zij geven inzichten op basis van historische data. Denk aan 
Power BI of onze eigen tool Inc.Sight.’

Roland over deze trend: ‘Het geld klotst ook in deze sector niet 
meer tegen de plinten. Kantoren willen efficiënter werken, zo snel 
mogelijk incasseren en de hoogste kostenposten analyseren. Dat 
gaat, zeker met de steeds groter wordende datasets, beter op 
basis van data-analyse dan puur op fingerspitzengefühl.’ Uitdaging 
hierbij is dat dit voor de kleinere kantoren lastig is. ‘Je hebt veel 
data nodig om een goede analyse te maken.’

Overnamepad
De volgende trend die de mannen signaleren is het aantal overna-
mes, waarbij grote kantoren de kleinere opslokken. Met als doel 
het aantal zaken en de omzet te laten stijgen en te profiteren van  
inkoopvoordeel. Roland: ‘Grotere kantoren zijn op zoek naar

alternatieve manieren om te groeien en kapitaalkrachtig te blijven. 
Wat we in het notariaat zien, komt nu ook richting deze sector: de 
buy-and-build strategie.’

Erik: ‘Vertalen we deze trend naar onze business en Business 
Intelligence, dan zien we zowel een uitdaging als een kans. Een 
kans, omdat er meer data beschikbaar komen en ook de kleinere 
kantoren meer datagestuurd kunnen werken. En een uitdaging om 
de verschillende databases in elkaar te schuiven. Geloof mij, dat 
levert soms slapeloze nachten voor ons migratieteam op.’ 
Hij vervolgt: ‘Door deze overnames zie ik nog een kans: een boost 
in innovatie. Innovatie komt soms bij kleinere kantoren vandaan, 
doordat ze minder lagen hebben en ideeën van de werkvloer 
sneller bij het management en de leverancier terechtkomen. Door 
overnames heeft deze innovatiedrive nu kans om de grotere kan-
toren binnen te dringen. De combinatie met een groter investe-
ringsbudget kan deze sector een boost geven.’

Ideeën aandragen
Roland: ‘Innovatie is een mooie wisselwerking tussen de markt 
en leveranciers. Wij ontwikkelen zelfstandig, maar ook samen met 
klanten en partners, tools voor technologische vernieuwing. Denk 
aan Aangetekend voor veilig mailen en onze Enterprise Drive; sys-
temen om veiliger en met meer gemak te werken. Klanten zijn de 
aanjagers om leveranciers mooie tools te laten ontwikkelen. Daar-
om is het cruciaal dat kantoren in alle lagen ideeën aandragen.’ 

Security en Artificial Intelligence
Roland:’ Excel bestanden met vorderingen mailen kan echt niet 
meer. Het aantal hackpogingen neemt toe, ook in deze sector’. 
Erik: ‘Daarom zien wij ook een stijging in het aantal kantoren dat 
overstapt op veilig communiceren, via secure FTP, API of bijvoor-
beeld onze portal.’ 

Ook AI neemt een vlucht. Roland: ‘Ieder kantoor wil de klantte-
vredenheid naar een 9+ brengen. Hier kan AI, mits goed ingezet, 
aan bijdragen. Denk aan het verbeteren van de communicatie 
en het opzetten van een kennisbank. Ook de juridische kant kan 
beter worden onderbouwd. Erik: ‘Zo kan AI mogelijk helpen om 
e-mails te beantwoorden, maar ook om een suggestie te doen 
over hoe een dossier aan te vliegen. Enige nadeel is hier, zoals al 
gemeld, data.’ Roland: ‘AI wordt getraind met veel data. Binnen 
de deurwaarderij is hiervoor nog net te weinig data beschikbaar. 
Dat maakt AI nog complex.’ 

Interview

Ook zien Erik en Roland dat klantcontact in de 
deurwaarderij door digitalisering menselijk wordt. 

Hoe dat werkt? Dat leest u online. 

https://lglt.ch/praclox
Met dank aan:
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Tijdschrijven in de advocatuur:   
nieuwe generatie nieuwe werkwijze? 

Onderzoek

Je kunt er als advocaat niet omheen: tijdschrij-
ven. Toch zien we dat de nieuwe generatie hier 
anders mee omgaat dan de gevestigde orde. We 
duiken met specialist Nancy van Doren dieper in 
dit thema. Wat gaat er goed, wat gaat er fout en 
wat kan een kantoor hiervan leren? Ook belich-
ten we de resultaten van een tijdschrijfonder-
zoek onder jonge advocaten tijdens het SJBN 
Jonge Balie Congres 2023, uitgevoerd door de 
Lexxyn Groep in opdracht van Clip Consultants.

De huisadvocaat
‘Vijfentwintig jaar geleden woog de advocaat waarvoor ik werkte 
de dossiers met zijn hand. ‘Dit dossier is 2500 gulden waard,’ zei 
hij, waarna ik de declaratie, zonder enige specificatie, maakte. 
Vragen van cliënten kwamen er nauwelijks. De ‘huisadvocaat’ 
werd volledig vertrouwd,’ aldus Nancy. Deze herinnering illustreert 
hoe tijdschrijven vroeger plaatsvond. Er was weinig aandacht voor 
gedetailleerde registratie en er was een sterke vertrouwensband 
tussen advocaat en cliënt.

Resultaten van het onderzoek onder jonge advocaten
Een recent onderzoek onder jonge advoca-
ten werpt licht op de veranderende aanpak 
van tijdschrijven.

Tijdig tijdschrijven
Uit het onderzoek blijkt dat 68% van de 
advocaten de tijd direct per dossier schrijft. 
Deze proactieve benadering van tijdschrijven minimaliseert het 
risico op vergeten of onjuiste registraties.

Mobiel Tijdschrijven
Opvallend is dat 48% van de jonge advocaten 
mobiel tijdschrijft via een app. Dit benadrukt 
de behoefte aan mobiliteit en flexibiliteit, met 

name in een tijd waarin thuiswerken gebruikelijker is geworden.

Technologiebeoordeling
De nieuwe generatie advocaten waardeert de tijdschrijftechnologie 
met een gemiddelde beoordeling van 7.24 op een schaal van 1 tot 
10.

Wat gaat goed?
• Het feit dat 68% van de jonge advocaten hun uren direct per 

dossier schrijft, vermindert het risico op vergeten of onjuiste 
registraties. Dit geeft inzicht in de daadwerkelijk bestede tijd 
en geeft transparante declaraties voor cliënten.

• Mobiel tijdschrijven biedt flexibiliteit, waardoor advocaten in 
staat zijn om uren bij te houden, ook onderweg. Dit verbetert 
de nauwkeurigheid en efficiëntie van het proces.

• De nieuwe generatie advocaten is tevreden met de huidige 
tijdschrijftechnologie, wat duidt op een openheid voor innova-
ties en moderne tools.

Wat gaat fout?
35% van de jonge advocaten kiest ervoor om de uren op te 
sparen en later voor meerdere dossiers tegelijk te schrijven. Dit 
kan leiden tot problemen, zoals vergeten details, onnauwkeurige 
registraties en een toename van de administratieve last. Dat is 
belangrijk aangezien 76% van de advocaten weleens vergeet om 
tijd te schrijven. Daarnaast vereist mobiel tijdschrijven discipline en 
toewijding. 

Wat kan beter? 
We vragen Nancy wat er beter kan. Zij geeft twee tips. ‘Kantoren 
kunnen bewustwordingscampagnes en trainingssessies organise-
ren om advocaten bewust te maken van de voordelen van structu-
reel tijdschrijven en de risico’s van het opsparen van uren. Diverse 
kantoren die ik ken organiseren kennissessies of hanteren een 
declarabele uren- of omzetnorm gekoppeld aan KPI’s. Hiermee 
blijft het tijdschrijven ‘on top of mind.’ Door alle tijd te registreren, 
ga je als kantoor ook beter het gesprek met elkaar aan. Rapporta-
ges, zoals je die uit de meeste praktijkmanagementsystemen zoals 
CClaw haalt, helpen hierbij.

Daarnaast zie ik dat de advocaten die met onze tijdschrijffunctie 
werken, lang niet altijd de functies optimaal benutten, denk aan de 
mobiele app of de Office-integratie vanuit een Document Manage-
ment Systeem (DMS). Op die manier wordt bij het opslaan van 
een bestand direct voorgesteld om tijd te registreren.’ 

Oude versus nieuwe generatie
De oude generatie heeft vaak jarenlange ervaring met traditionele 
methoden en is misschien wat terughoudender als het gaat om 
het omarmen van veranderingen. Ze zijn gewend aan het op-
sparen van uren, handmatige registratie en het minder uitgebreid 
specificeren van werk. 

Aan de andere kant staat de nieuwe generatie. Zij omarmt nieuwe 
technologieën en benut de voordelen van mobiel tijdschrijven. 
Deze generatie heeft de potentie om tijdschrijven efficiënter te ma-
ken en de nauwkeurigheid te verbeteren. Door samen te werken 
en kennis te delen, benutten advocatenkantoren het beste van 
beide generaties.

68%
JA

32%
NEE

48%
JA

52%
NEE

In de online versie van dit artikel delen we nog 
meer inzichten uit dit onderzoek. Scan de QR-code 

of ga naar de website van Clip Consultants!

https://lglt.ch/cliponderzoek
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Uit de praktijk
Mobilaris

Moderne telefonie-omgeving 
optimaliseert communicatie Mobilaris

Mobilaris is een ondersteunende organisatie voor notaris-
kantoren die standaardtaken van notariskantoren zorg-
vuldig en efficiënt uitvoert. Door deze backoffice diensten 
houden kantoren meer tijd en budget over om hun cliënten 
goed te bedienen. Om de dienstverlening verder te moder-
niseren, koos Mobilaris voor de Xelion oplossing van Helder 
Telecom & ICT. We spreken Casper de Raad (directeur Mo-
bilaris), over de meerwaarde van telefonie vandaag de dag.

Bel ons even
‘Wij zeggen altijd tegen notariskantoren ‘bel ons gewoon even’. 
Oftewel, twijfel je als kantoor over een vraagstuk of zit je ergens 
mee, bel eerst ons eens. Hebben wij geen oplossing, dan kunnen 
wij meedenken over wie dat binnen ons brede netwerk wel kan. 
Dan is het natuurlijk wel belangrijk dat het ‘even bellen’, wel altijd 
zonder problemen kan. Dat is onderdeel van onze dienstverlening, 
dus de bereikbaarheid moet top zijn. Met de Xelion oplossing van 
Helder Telecom & ICT zijn we tot nu toe iedere minuut bereikbaar 
geweest,’ aldus Casper.

Aanleiding voor de switch
Mobilaris was altijd tevreden 
met de bestaande aanbieder 
tot hij tegen de grenzen van 
flexibiliteit aanliep. Casper: ‘Terwijl we juist steeds flexibeler willen 
werken. Ieders ‘eigen’ telefoon stond op een vaste plek. Alleen ik 
kon op dat plekje in de hoek zitten, want daar stond mijn tele-
foon,’ zo vertelt Casper. Toen Mobilaris er lucht van kreeg dat het 
mogelijk was om via Helder Telecom & ICT een mix van flexibele 
en vaste toestellen, inclusief mobiele integratie, samen te stellen, 
was deze Utrechtse dienstverlener om. ‘Wij hebben ook vaste toe-
stellen gehouden, omdat er collega’s zijn die dat prettig vinden. De 
mix met de softphones en de mobiele integratie, maakt dit voor 
ons een gouden combinatie,’ aldus Casper. Werkt Casper thuis, 
dan kan een ander op zijn plek zitten. ‘Als ze maar van de dropjes 
in mijn la afblijven, zo grapt Casper. ‘Ook prettig dat we allemaal 
ons eigen mobiele abonnement konden houden.’

De pluspunten
Je kunt je als gebruiker een vast toestel voor die dag toe-eigenen 
door je eigen nummer erop in te toetsen. Op die manier zijn de 
werkplekken flexibel in te zetten. Werk je thuis of onderweg, dan 
stel je via de app in hoe je die dag bereikbaar wilt zijn en met welk 
nummer je wil uitbellen: met je mobiele of kantoornummer. Cas-
per: ‘Uitbellen via het kantoornummer heeft vaak onze voorkeur, 
omdat mensen dan ook op dat nummer terugbellen. Ben je even 
niet bereikbaar dan neemt de telefooncentrale van kantoor op.’ 
Een andere optie voor de thuis- of kantoorwerkers is om met een 
headset te bellen via de computer. ‘We hebben dus voor ieder wat 
wils, afhankelijk van hoe je die dag wil werken.’

Rapportage draaien
Daarnaast kan Mobilaris een rapportage, op kantoor en individu-
eel niveau, draaien over het belgedrag. ‘Met flexibel werken is het 
altijd oppassen dat mensen niet te veel werken. We stimuleren 
een gezond werkklimaat. Zien we op een rapportage dat iemand 
wel erg veel bereikbaar is, dan kunnen we gericht het gesprek 
aangaan. Gelukkig hebben we de gewoonte dat als je eens wil 
doorwerken, je je telefoon in overleg met collega’s op ‘niet storen’ 
zet. Dan kun je ook echt meters maken zonder afleiding van de 
telefoon,’ zo licht Casper toe.

Mobilaris heeft met de inrichting van de Xelion omgeving van Hel-
der Telecom & ICT ook een 2e lijns telefonist kunnen aanstellen; 
een notarisklerk die veel inkomend belverkeer kan afvangen, zodat 
de rest kan doorwerken. Deze persoon kan ook, op basis van 
inkomende nummers, met andere kantoornamen van opdracht-
gevers opnemen: een functie die ook door 1e lijns support met 
plezier wordt gebruikt.

‘We blijven daarnaast ook uitkijken naar 
andere manieren van eigentijdse communi-
catie, zoals het inrichten van WhatsApp of 
misschien een chatfunctie. Het is fijn om te 
weten dat we in Helder een partner hebben 

waarmee we alle moderne mogelijkheden kunnen bespreken.’

Hogere abonnementskosten
Vragen we Casper naar een minpuntje dan zegt hij: ‘Het enige dat 
ik kan bedenken is dat de abonnementskosten iets hoger zijn. Dat 
komt omdat de service van Helder Telecom & ICT is inbegrepen. 
Hebben we geen verbinding of moet er een nieuwe medewerker 
worden aangemaakt, dan is dat inclusief het abonnementsbedrag. 
De service daarop is razendsnel. Heb ik een vraag per mail dan 
wordt er altijd binnen een uur gereageerd. Onderaan de streep 
verwacht ik niet eens dat we hoger uitkomen dan voorheen, terwijl 
we nu echt zorgeloos bellen.’

Koppeling met Notarisdossier
De koppeling van Xelion met het pakket Notarisdossier, de kan-
toorsoftware van Mobilaris, wordt binnenkort door Helder opge-
leverd. Casper heeft deze integratie bij diverse notariskantoren 
in werking gezien en kijkt er naar uit. ‘Het grote voordeel is dat je 
direct ziet wie er belt, en dat de klantenkaart automatisch op je 
scherm beschikbaar is. Ook het doorverbinden gaat met slechts 
één klik.’

Bellen en werken in de cloud
Mobilaris brengt binnenkort ook haar hele ICT-omgeving over 
naar de cloud van ICT Concept, net als Helder Telecom & ICT een 
partner van de Lexxyn Groep. ‘Op die manier wordt het gebruik 
van de softphone nog makkelijker. Het betekent namelijk minder 
switchen tussen schermen. Ander voordeel van het werken met 
twee leveranciers die onder één vlag samenwerken is dat Helder 
ook dingen op de gatekeeper mag aanpassen en dat zij onderling 
dingen samen oppakken. Zonder tussenkomst van ons. Zo blijft er 
voor ons nog meer tijd over voor onze dienstverlening.’

“Het is fijn om te weten dat we in 
 Helder een partner hebben waarmee 

we alle moderne mogelijkheden 
kunnen bespreken.”

Benieuwd naar hoe uw kantoor kan  profiteren 
van onze handige  telefonie-omgeving? 

Ga naar www.heldertelecom.nl en doe 

online de gratis Totale Communicatie 

Inventarisatie voor een passend advies.

Met dank aan:
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Op pagina 6 van dit magazine schreven we 
over DOBV, het digitaal oprichten van een BV. 
 Belangrijk bij het passeren van elk type akte is 
het identificatieproces van de cliënt. Maar hoe 
werkt dat in een digitale wereld?

Europees gebruik digitale handtekening 
Sinds 23 juli 2014 bestaat de Europese verordening (EU) nr. 
910/2014 – beter bekend als de eIDAS-verordening – die be-
trekking heeft op het gebruik van de digitale handtekening. 
Deze verordening borgt dat in alle landen van de Europese Unie 
dezelfde wetgeving ten aanzien van elektronische handtekeningen 
geldt en dat alle EU landen elkaars elektronische handtekeningen 
erkennen.

Het is ieder EU land wel toegestaan om hierop eigen aanvullende 
wetgeving toe te passen. In Nederland is dat de wet elektronische 
handtekening. De Europese eIDAS-verordening is op 29 septem-
ber 2018 ingegaan.

Wat is eIDAS?
eIDAS staat voor ‘Electronic Identities And Trust Services’. Met 
eIDAS hebben de Europese lidstaten afspraken gemaakt om de-
zelfde begrippen, betrouwbaarheidsniveaus en onderlinge digitale 
infrastructuur te gebruiken. Een onderdeel van de verordening is 
het grensoverschrijdend gebruik van Europees erkende inlogmid-
delen. Dit kan alleen met een betrouwbare online identiteitscheck 
aan de voordeur.

Betrouwbaarheidsniveaus: het STORK-raamwerk
Voortvloeiend uit de eIDAS-verordening is het STORK-raamwerk. 
Dit is een raamwerk wat is ontwikkeld om op Europees niveau 
identificatie- en authenticatiemiddelen te kunnen vergelijken en zo 
vast te kunnen stellen met welk middel uit het ene land een dienst 
in een ander land afgenomen kan worden.

In dit raamwerk variëren de betrouwbaarheidsniveaus van level 1 
tot en met level 4, waarbij level 4 het hoogste betrouwbaarheidsni-
veau is.

Level 1: Inloggen met gebruikersnaam en wachtwoord
Level 2: Laag - Bijvoorbeeld DigiD
Level 3: Substantieel - Bijvoorbeeld iDIN
Level 4: Hoog - Persoons- en Organisatie gebonden PKI-                                                                                   
certificaten

Het was mooi geweest als er een level in het leven was geroepen 
speciaal voor het ondertekenen van notariële akten. Helaas is dat 
niet het geval. Level 4 is het hoogste level voor het ondertekenen 
van documenten en dus ook (straks) voor het ondertekenen van 
notariële akten.

Soorten digitale handtekeningen
De Nederlandse wet volgt dus de Europese wet (eIDAS) en kent 
drie soorten digitale handtekeningen:

• De gewone digitale handtekening
• De geavanceerde digitale handtekening
• De gekwalificeerde digitale handtekening

1. De gewone digitale handtekening
Een gewone (niet-gekwalificeerde) elektronische handtekening is 
een handtekening die gekoppeld is aan andere digitale gegevens, 
bijvoorbeeld een document of een e-mail. Deze gewone digitale 
handtekening wordt gebruikt om de identiteit van de onderteke-
naar aan te geven. Echter heeft deze vorm van digitale handte-
kening weinig tot geen juridische waarde, omdat de werkelijke 
identiteit van de ondertekenaar niet is vast te stellen.

Bovendien is deze vorm van digitale handtekening makkelijk te 
vervalsen en is het mogelijk om achteraf wijzigingen aan te bren-
gen aan de inhoud van het bijbehorende document. Een gewone 
digitale handtekening is bijvoorbeeld een gescande handgeschre-
ven handtekening of een handtekening die met de muis wordt 
gemaakt (een zogenoemde muishandtekening).

2. De geavanceerde digitale handtekening
De geavanceerde digitale handtekening biedt, onder bepaalde 
voorwaarden, volledige rechtsgeldigheid voor te ondertekenen 
documenten. Een groot voordeel van de geavanceerde digitale 
handtekening ten opzichte van de gekwalificeerde digitale hand-
tekening is, dat deze op een laagdrempelige wijze kan worden 
toegepast op de meeste te ondertekenen documenten, zonder 
hierbij afbreuk te doen aan de rechtsgeldigheid.

De geavanceerde digitale handtekening kan onder andere worden 
gebruikt voor het ondertekenen van koopovereenkomsten.

3. De gekwalificeerde digitale handtekening
De gekwalificeerde digitale of elektronische handtekening is gelijk-
gesteld aan de handgeschreven of natte handtekening. Deze heeft 
dan ook dezelfde juridische waarde. De gekwalificeerde elektroni-
sche handtekening wordt gezet met een gekwalificeerd persoons-
gebonden PKI-certificaat.

Deze digitale handtekening is vereist voor documenten met grote 
rechtsgevolgen, zoals bijvoorbeeld notariële akten en verzeke-
ringspolissen.

PKI-certificaten
Als notaris of kandidaat-notaris bent u ongetwijfeld bekend met 
het fenomeen PKI-certificaten. Deze techniek wordt immers 
gebruikt bij het versturen van de akten naar het CDR en naar het 
Kadaster (de welbekende USB stick of smartcard).

PKI staat voor ‘Public Key Infrastructure’. De overheid heeft deze 
infrastructuur laten opzetten volgens Nederlandse- en Europese 
wetgeving. Burgers en bedrijven kunnen er gebruik van maken 
voor elektronische handtekeningen, elektronische authenticatie 
en betrouwbare, vertrouwelijke elektronische gegevensuitwisse-
ling. Zowel onderling als met de overheid. Met een PKI-certificaat 
beschik je dus over een gekwalificeerde digitale handtekening die 
voldoet aan het hoogste betrouwbaarheidsniveau.

De toekomst van de digitale  
(notariële) akte: digitaal identificeren

Meer weten over het identificatieproces in combinatie met 

NEXTassyst? Neem contact met ons op, we vertellen u 

graag meer over onze oplossingen NEXTsign en NEXTid.

info@nextlegal.nl   -   088 20 34 320

Roland Naber - ICT ConceptAchtergrond



De spelregels rondom informatiebeveiliging ver-
anderen voortdurend. Gelukkig is de notaris zich 
bewust van de gevoeligheid en de waarde van 
informatie waarmee hij werkt. Mede hierdoor ziet 
hij als een berg op tegen de Gedragscode Infor-
matiebeveiliging. ‘Niet nodig,’ vertellen Joop de 
Rooij (CISO ICT Concept) en Alain Derkse (Inside 
Sales ICT Concept) in dit artikel. ‘Deze gedrags-
code schept juist duidelijke kaders voor iets dat 
het notariaat al in gang heeft gezet.’

‘Notarissen zijn goed in notarissen,’ aldus Joop. ‘Hiermee bedoel 
ik dat zij zich van nature bewust zijn van de informatie waarmee 
zij werken. Ook bedoel ik hiermee dat zij complexe zaken, zoals 
het voldoen aan de security richtlijnen, met een gerust hart bij een 
specialist kunnen neerleggen, zodat zij zich kunnen focussen op 
hun cruciale rol als notaris.’ 

Een check
Notarissen kunnen niet voortdurend 
op de hoogte blijven van alle richtlijnen 
buiten het notariële vakgebied om, zoals deze gedragscode. 
Joop: ‘Dit zorgt voor onzekerheid. ‘Doe ik de juiste dingen of doe 
ik te veel?’ Zeker als er vervolgens weer een hackpoging in het 
nieuws komt. Zie daarom deze gedragscode als een soort check, 
waarmee u precies weet wat er aangescherpt moet worden. Het 
geeft duiding en richting.’

Kijkt u hier met een specialist naar, zo stelt Joop, dan valt zo’n 
maatregel vaak mee. Denk aan de bezoekersregistratie, waarbij 
u mensen dient in te schrijven, te voorzien van een pasje en nooit 
alleen laat. Joop: ‘However, er zijn situaties denkbaar dat het over 
de top is. Bijvoorbeeld wanneer u met twee man werkzaam bent 
in een kantoor dat slechts uit één ruimte bestaat. Een bezoeker 
kan dan nergens heen en dus kunt u deze maatregel anders 
vormgeven.’

Op iedere richtlijn is een nuance te bedenken die een notaris zelf 
misschien niet ziet. Joop: ‘Er is ruimte voor interpretatie. Be-
trek daarom een specialist en doe het samen. Ga niet zelf zitten 
‘You-Tuben’.’ 

Comply or explain
Het betrekken van een expert voorkomt stress en onnodige 
kosten. Ja, de omgeving moet veilig zijn en een beleid rondom de 
gedragscode duidelijk, maar dat hoeft de notaris niet allemaal zelf 
te doen. Joop: ‘Net zoals ik niet zelf een testament opstel. Leg de 
verantwoordelijkheid rondom informatiebeveiliging waar deze – ge-
deeltelijk – hoort, namelijk bij uw ICT-leverancier. En leg alles vast, 
ook als u bepaalde dingen bewust niét doet. Zorg dat u altijd, bij 
een controle, kunt laten zien dat u in control bent en bewust over 
zaken nadenkt. Kortom, comply or explain.’

Van maatregel naar checklist
‘Leg ook verantwoordelijkheid bij de medewerkers zelf,’ zo haakt 
Alain in. Volgens hem is awareness de basis. ‘Het is belangrijk dat 
het hele team snapt wat er waarom wordt gedaan. Vaak hebben 
medewerkers geen idee wat de impact is van hun handelingen. 
 Iedereen binnen het kantoor is verantwoordelijk, van receptie tot 

directie. Dat een kantoor een regievoer-
der aanstelt oké, alleen is daarmee de 
kous niet af. Met onze awareness trai-
ningen helpen we teams bij dit inzicht.’ 

Alain heeft met zijn collega Kevin een checklist opgesteld om de 
gedragscode per kantoor te analyseren. Alain: ‘We hebben de 
hele regelgeving voor kantoren doorgenomen en vertaald naar een 
praktische lijst van de belangrijke punten, onderverdeeld in zaken 
waarvoor het kantoor of de ICT-leverancier verantwoordelijk is. In-
clusief waar wij als leverancier al rekening mee hebben gehouden 
en wat nog openstaat om samen op te pakken. Dit wordt vertaald 
naar een document dat kantoren gebruiken bij een audit.’

Net als een testament
Denk als notaris na over wat er mis kan gaan als u niets met 
informatiebeveiliging doet. Net als met een testament, voelt u de 
consequenties pas als er iets gebeurt. Gaat er binnen informatie-
beveiliging iets mis, denk aan een ransomware aanval waarbij u 
losgeld moet betalen, dan zijn de consequenties niet te overzien. 
Joop: ‘Laat uw ICT-leverancier uw zwembandjes zijn. Hij helpt u 
met advies rondom deze gedragscode en de implementatie ervan. 
Dan kunt u met een gerust hart ‘notarissen.’ 

Je hoeft het als notaris écht 
niet alleen te doen
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Interview

“Deze gedragscode geeft 
duiding en richting’”

Weten wat u allemaal moet regelen in het kader 
van de Gedragscode Informatiebeveiliging? 

Kijk het webinar van ICT Concept terug!

https://lglt.ch/knbwebinar
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Volgens Microsoft-oprichter Bill Gates is de ont-
wikkeling van Artificiële Intelligentie net zo fun-
damenteel als de creatie van de microprocessor, 
de personal computer, het internet en de mo-
biele telefoon. Grote veranderingen kunnen het 
businessmodel van uw bedrijf totaal veranderen. 
Zou Free Record Shop nog cd’s verkopen als ie-
dereen streamingdiensten gebruikt? Ter informa-
tie: Free Record Shop ging in 2014 al failliet. Het 
is voor uw bedrijf essentieel om tijdig de juiste 
strategische beslissingen te nemen als het gaat 
om de toepassing van generatieve AI binnen uw 
organisatie. Bij het nemen van die beslissingen 
wil Epona u graag van dienst zijn.

Samenwerking tussen Epona en Microsoft 
Epona is deze zomer benaderd door het Microsoft Cross 
 Solutions-team. Dit om ervoor te zorgen dat alle moderne AI-tech-
nieken van Microsoft in de komende maanden standaard worden 
geïntegreerd in de juridische document- en e-mailmanagement 
oplossingen van Epona voor advocatenkantoren en bedrijfsjuri-
dische afdelingen. De ontwikkelingen op het gebied van Syntex, 
Purview, Viva Topiccards en SharePoint Cognitive Search gaan zo 
snel dat onze klanten het niet kunnen bijhouden. Daarom inte-
greren we deze nieuwe functies in onze producten en zorgen we 
ervoor dat onze klanten stapsgewijs de voordelen van AI kunnen 
benutten. 
 
Het begin is simpel; de mogelijkheden zijn eindeloos 
In eerste instantie gaat het om relatief eenvoudige functies. Denk 
aan het automatisch toekennen van informatie om het zoeken 
binnen het Document Management Systeem te verbeteren, of 
functies waarbij documenten automatisch naar het Engels worden 
vertaald en beschikbaar zijn in uw Kennis Management Systeem. 

Er moet uiteraard rekening gehouden worden met specifieke 
eisen die gesteld worden aan systemen die gebruikt worden door 
multinationale teams van juristen. Mag u productiedocumenten en 
e-mails met klant- of productnamen zomaar gebruiken om de AI 
te trainen? Is het toegestaan dat een AI-service van een externe 
partij alle beveiligd opgeslagen dossiers van uw kantoor doorzoekt 
en in een externe database plaatst? Er zijn enkele maatregelen no-
dig om ervoor te zorgen dat vertrouwelijke informatie veilig blijft en 
AI-functies alleen beschikbaar zijn voor geautoriseerde personen. 
 
De kosten van AI 
Het gebruik van AI is in de toekomst zeker niet kosteloos. Prijsmo-
dellen van 5 cent tot 30 cent per “prompt” zijn nodig om de hoge 
energiekosten voor het trainen van de AI-modellen te dekken. 
Deze kosten dienen tijdig gemonitord en beheerst te worden door 
slim te investeren in processen die een hoog rendement opleveren 
tegen lage kosten. Epona heeft hiervoor de Legal Graph ontwik-
keld, een service waarbij u de controle behoudt over de services 
die uw medewerkers gebruiken. We streven ernaar om innovatieve 
niche-oplossingen eenvoudig beschikbaar te maken en tegelij-
kertijd kostenefficiënte generieke alternatieven te bieden zodra 
nieuwe AI-technieken gemeengoed worden. 
 
De toekomst van AI voor juridische professionals 
Uw belangrijkste taak in de komende periode is het onderzoe-
ken van de mogelijkheden van generatieve AI. Hoe ziet een due 
diligence eruit met AI-tools? Is het mogelijk om automatisch en op 
maat 1.000 reacties te schrijven op ontvangen bezwaarschriften? 
Hoe kan u geautomatiseerd 100.000 contracten herschrijven of 
een omvangrijk strafdossier efficiënt analyseren? Vooral bij groot-
schalige verwerking zal een computer het snel overnemen van 
de mens. Geef uw organisatie tot het einde van dit jaar de tijd om 
te experimenteren en te overwegen, maar maak daarna snel uw 
keuze. De ontwikkelingen op het gebied van generatieve AI gaan 
razendsnel, en u wilt niet achterblijven in een snel veranderende 
markt.

Epona en Microsoft AI: een 
uitstekende combinatie

Achtergrond

Wilt u meer weten over de 
kracht van AI voor uw kantoor?

Mail naar sales@epona.com 
of bel 010 - 206 63 70



Efficiëntie verbeteren, kosten 
verlagen, betere resultaten

Interview

De immer voortdurende zoektocht naar verbeter-
de efficiëntie en resultaten voor cliënten, brengt 
advocatenkantoren geregeld naar IT Factor. 
Legal & Tech duikt met Hendri van Norden (ICT 
Concept) en IT Factor founders, Tjeu Cox en 
Remco Visser, in de wereld van Artificial Intel-
ligence, data-driven decision making en legal 
tech. 
 
Wat doet IT Factor Consulting precies?
Tjeu: ‘Wij helpen advocatenkantoren professionaliseren met 
behulp van IT. Zo geven we IT en legal tech advies, bouwen we 
intranetten op SharePoint en bouwen we dashboards in Power BI 
met data uit praktijkmanagement- en administratiesystemen. We 
geven de laatste maanden ook veel advies en presentaties over 
de ontwikkeling van AI in de advocatuur en de potentiële impact 
ervan.’

Wat zijn de belangrijkste vragen die kantoren jullie stellen 
op het gebied van Microsoft 365?
Remco & Tjeu: ‘Vragen gaan vaak over de IT-leverancier of cloud 
service provider. Kantoren stellen vragen als ‘Hoe kunnen we 
Microsoft 365 beter inzetten? Betalen we al voor SharePoint of 
moeten we dat apart afnemen? Is SharePoint veilig? Waar staan 
mijn data opgeslagen? Onze cliënten werken volledig In Microsoft 
Cloud, waarom wij nog niet?’ We zien daarin echt een ontwikke-
ling.’ 

Veel kantoren werken al, bewust of onbewust, met onder-
delen uit de MS 365 suite. Hoe zorg je ervoor dat ze ook de 
verborgen pareltjes zoals SharePoint, Power BI en kleinere 
apps zoals Bookings en Forms gaan inzetten om efficiënter 
te werken? 
Tjeu: ‘Veel kantoren hebben geen idee wat Microsoft 365 in het 
pakket heeft zitten. Natuurlijk werken ze wel met Powerpoint, Ex-
cel, Outlook en Teams, maar de rest kennen ze niet. Er zit echter 
zoveel in het pakket. We krijgen wel vaker de vraag: ‘Kennen jullie 
nog goede legal tech voor dit probleem?’. Dan zeggen wij ‘kijk 
eerst eens wat Microsoft 365 aanbiedt, voordat je weer een groot 
bedrag per maand gaat betalen voor een nieuwe tool, wat eigenlijk 
al in het pakket zit waar je voor betaalt’. 

Hendri: ‘Ik hoor het ook vaak. Ze hebben al een heleboel, maar 
ze hebben eigenlijk geen idee wat ze allemaal hebben’. Rem-
co beaamt dit en vult aan: ‘Precies, het is echt een kwestie van 
informeren en bewustmaken dat je meer kan halen uit de dienst 
waarvoor je betaalt.’

Hoe belangrijk is het dat jullie binnen projecten aan tafel zit-
ten met een systeembeheerder die bekend is met MS 365? 
En andersom, wat betekent het voor een systeembeheerder 
als ICT Concept wanneer een partij als IT Factor Consulting 
aan tafel komt?
Tjeu: ‘Essentieel, het kan niet zonder elkaar. Wij kunnen niet goed 
ons werk doen zonder een goede Microsoft 365 beheerder.’ 
Remco vervolgt – ‘We zien dat er bij ICT Concept veel kennis is 
over Microsoft 365. Kantoren kunnen wij daardoor snel en soepel 
helpen. ICT Concept heeft daarin echt stappen gemaakt.’ Hendri: 
‘Gezien vanuit het perspectief van ICT Concept in relatie tot 
bijvoorbeeld IT Factor, merk je dat het breder gedragen wordt als 
meer dan één partij aanmoedigt de stap te maken naar het 365 
portfolio. Dan zien kantoren ons (ICT Concept, red.) toch nog als 
de technische specialisten en IT Factor meer als adviseurs. Daarin 
versterk je elkaar en kunnen kantoren grote stappen voorwaarts 
maken.’

Welke rol gaat technologie zoals Copilot spelen op 
Nederlandse advocatenkantoren?
Remco: ‘Een hele grote rol! ChatGPT kan bijvoorbeeld al heel veel 
toevoegen, vooral voor niet-juridisch werk. Als een versie van GPT 
– het Large Language Model achter o.a. ChatGPT -  straks ook 
nog eens in Word en de rest van de Microsoft producten zit door 
middel van Microsoft Copilot, dan zal je zien dat de productiviteit 
door het dak gaat.’ 

Tjeu: ‘Advocaten zijn zich over het algemeen wel bewust van de 
komst van AI-toepassingen. Wanneer we presentaties geven over 
Generative AI of Copilot in de advocatuur, dan willen kantoren daar 
vaak snel mee aan de slag. Maar ja, om dat fatsoenlijk te kunnen 
doen moet de IT-infrastructuur wel op orde zijn.’ Remco vervolgt: 
‘Als je nagaat dat het nog niet eens een jaar geleden is dat Chat-
GPT werd gelanceerd en nu Copilot al wordt uitgerold binnen de 
Microsoft Suite, dan het gaat toch wel heel rap. Belangrijk is voor 
nu dat er een policy wordt gemaakt binnen advocatenkantoren, 
hoe ermee om te gaan.’

Stel dat je de adoptie van MS 365 oplossingen wil verhogen, 
maar de mindset is niet bij iedereen aanwezig, hoe ga je er 
daar als kantoor dan mee om? 
Remco: ‘De benodigde mindset is de wens voor een professio-
nalisering van het advocatenkantoor.’ Hendri vult aan: ‘Het is een 
gemeenschappelijk doel met IT Factor om nieuwe technologie in 
advocatuurlijk Nederland in de eerste instantie gewoon klein te 
omarmen en van daaruit uit te bouwen en te kijken van ‘wat gaat 
voor jouw kantoor werken?’. Het gaat hier om technologie wat het 
werken gemakkelijker maakt en daarmee dus ook efficiënter.’

15Legal&Tech • Editie 7



5 redenen waarom een DMS ook 
voor kleinere advocatenkantoren 
interessant is
In de wereld van de advocatuur staan kleinere 
kantoren vaak voor dezelfde uitdagingen als hun 
grotere tegenhangers, zij het met beperktere 
middelen. Het effectief beheren van documen-
ten en informatie is echter cruciaal, ongeacht de 
omvang van het kantoor. Daarom is een Docu-
ment Management Systeem (DMS) een waar-
devol hulpmiddel voor zowel grote als kleine 
advocatenkantoren. In dit artikel bespreken we 
vijf redenen waarom een DMS ook voor kleinere 
advocatenkantoren interessant is.

1. Efficiënt documentbeheer
Een DMS automatiseert en stroomlijnt het beheer van juridi-
sche documenten, waaronder contracten, processtukken en 
 correspondentie. Hierdoor vinden, bewerken en delen kleine 
advocatenkantoren documenten gemakkelijk. Dit resulteert in een 
hogere efficiëntie en productiviteit. Door tijdsbesparingen kunnen 
advocaten zich meer richten op juridische taken en minder op het 
zoeken naar verloren documenten.

Deze tijdsbesparing komt mede door de zoekfunctionaliteit van 
een DMS, waardoor u sneller de bestanden vindt waar u naar 
zoekt. Zo zoekt u niet alleen op naam, maar ook op trefwoorden 
binnen het document. Hiervoor zijn weer diverse filters beschik-
baar.

Met ‘Full Text Search’ heeft u de gezochte documenten, met één 
of enkele zoekcriteria, snel op een rijtje. Of het nu om een Word, 
Excel, PDF of PowerPoint bestand of om een e-mail gaat, de 
bestanden zijn in een handomdraai beschikbaar.

2. Verbeterde samenwerking
Samenwerking is essentieel in de advocatuur. Met een DMS 
werken advocaten en ondersteunend (extern) personeel naadloos 
samen aan documenten, ongeacht hun locatie. Dit bevordert een 
betere samenwerking en zorgt ervoor dat iedereen altijd toegang 
heeft tot de meest recente versie van documenten, wat de nauw-
keurigheid en consistentie van het werk verbetert.

3. Beveiliging en compliance
Juridische documenten bevatten vaak gevoelige informatie, zoals 
persoonsgegevens, vertrouwelijke cliëntinformatie en juridische 
strategieën. Een DMS biedt geavanceerde beveiligingsfuncties, 
zoals toegangscontrole, versleuteling en audittrails om ervoor te 
zorgen dat deze informatie beschermd blijft. Dit is vooral belangrijk 
voor het voldoen aan de steeds strenger wordende regelgeving op 
het gebied van gegevensbescherming en privacy.

4. Efficiënte tijdregistratie en facturatie
Een DMS kan integreren met tijdregistratiesystemen, zoals CClaw, 
waardoor advocaten simpel hun gewerkte uren bijhouden. Dit 
vereenvoudigt het declaratieproces en vermindert het risico op 
gemiste declaraties. Voor kleine kantoren is het nauwkeurig en 
tijdig declareren van cruciaal belang om een gezonde cashflow te 
behouden.

5. Schaalbaarheid en kostenbesparing
Een DMS kan worden aangepast aan de behoeften van een klein 
advocatenkantoor en kan groeien naarmate het kantoor uitbreidt. 
Dit betekent dat u niet hoeft te investeren in dure softwareoplos-
singen die buiten uw budget vallen. Een DMS biedt kosteneffec-
tieve schaalbaarheid, waardoor kleine kantoren kunnen profiteren 
van geavanceerde functionaliteit zonder grote kapitaalinvesterin-
gen.

Kortom, een Document Management Systeem is geen luxe die 
alleen beschikbaar is voor grote advocatenkantoren. Het is een 
waardevol hulpmiddel dat kleine kantoren helpt om:

• efficiënter te werken;
• beter samen te werken;
• beveiliging en naleving te waarborgen;
• declareren te vereenvoudigen en schaalbaar te blijven.

Door te investeren in een DMS kunnen kleinere advocatenkanto-
ren hun concurrentiepositie versterken en betere diensten aan hun 
cliënten leveren.

Dimmen Wesdijk (Helder Telecom & ICT)
Jeroen de Boer (Clip Consultants)
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Achtergrond

Wilt u meer weten over het gebruik  
van een DMS in een kleiner kantoor?

Neem contact op via info@clipconsultants.nl 
of bel 0413 - 34 88 88



Wilt u meer informatie?
Neem contact op met 
Helder Telecom & ICT 

via info@heldertelecom.nl 
of bel 0416 - 740 740
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Handig: bellen via Teams, 
 geïntegreerd met uw kantoorsoftware

Achtergrond

Het samenvoegen van uw bedrijfscommunicatie 
met uw klantrelatiebeheer (CRM) is een effi ciën-
te manier om uw bedrijfsprocessen te stroomlij-
nen en uw klantenservice te verbeteren. Bellen 
via Teams is al handig en eenvoudig, en dankzij 
de integratie van Microsoft Teams met juridische 
applicaties en CRM’s als Salesforce, Dynamics 
en Hubspot, kunnen bedrijven nu ook de inko-
mende relevantie klantinformatie snel in beeld 
krijgen, notities rechtstreeks in het CRM terug-
plaatsen en het gesprek als activiteit registreren. 
In dit artikel bekijken we de voordelen van deze 
integratie.

Snel toegang tot klantinformatie
De integratie van Microsoft Teams met systemen als (maar niet 
beperkt tot) de juridische software van NEXTlegal, Clip Consul-
tants en BaseNet, of specifi eke CRM applicaties zoals Salesforce, 
Dynamics en Hubspot betekent dat bij een inkomende oproep via 
Teams, de relevante klantinformatie direct wordt weergegeven. Dit 
omvat zaken zoals contactgegevens, recente interacties en meer. 
Dit stelt uw medewerkers in staat om elke oproep te personali-
seren en snel te reageren op de behoeften van de klant, wat de 
klanttevredenheid verhoogt. Voorheen werkten deze integraties 
enkel in combinatie met reguliere VoIP-telefonie, maar dankzij een 
integratie kunt u deze informatie ook in Teams weer laten geven.

Naadloze notitie integratie
Afhankelijk van het softwarepakket kunt u tijdens of na het ge-
sprek notities maken die vervolgens rechtstreeks in het dossier 
worden teruggezet. Dit betekent dat belangrijke gespreksdetails 
nooit verloren gaan en gemakkelijk toegankelijk zijn voor toekom-
stige referentie. Dit verbetert de continuïteit van de klantenservice, 
aangezien alle teamleden toegang hebben tot dezelfde informatie.

Gespreksregistratie in CRM
Het gesprek kan als activiteit worden geregistreerd in het CRM. 
Dit maakt het eenvoudig om oproepgeschiedenissen te volgen, 
trends in klantcommunicatie te analyseren en de prestaties van het 
serviceteam te beoordelen. Bovendien kunnen gespreksgegevens 
worden gebruikt om meer geïnformeerde beslissingen te nemen 
over bedrijfsstrategieën en klantrelatiebeheer.

Verbeterde samenwerking en effi ciëntie
Telefonie-integraties van Teams met software applicaties bevor-
deren de samenwerking tussen afdelingen door de toegang tot 
en het delen van klantinformatie te verbeteren. Het zorgt ook voor 
effi ciëntie door handmatige invoer te verminderen en processen 
te automatiseren. Dit resulteert in tijdsbesparingen en hogere 
productiviteit voor het team.

Conclusie
De integratie van Microsoft Teams met uw kantoorsoftware biedt 
talrijke voordelen, van verbeterde klantenservice tot gestroomlijnde 
bedrijfsprocessen. Door een uitgebreid overzicht te bieden van 
elke klantinteractie, zorgt deze integratie voor betere communica-
tie, beter geïnformeerde besluitvorming en verhoogde effi ciëntie. 
Het is een waardevolle tool voor elk bedrijf dat zijn klantrelaties wil 
verbeteren en zijn communicatieprocessen wil optimaliseren.

Benieuwd welke integratiemogelijkheden er zijn tussen 
Teams, telefonie en uw gebruikte softwarepakket? Neem 
 contact op met Helder Telecom & ICT voor een advies op 
maat.
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Persoonlijk vind ik het maken van een rondje om 
de zon een wat arbitraire manier om je plannen 
op te baseren. Voor sectoren die afhankelijk 
zijn van seizoensinvloeden begrijp ik het, maar 
dienstverleners in een 24x7 kenniseconomie 
kunnen denk ik beter, voor het maken van hun 
plannen, vooruit denken in perioden van 3 kwar-
talen. Maar dat gezegd hebbende, waardeer ik 
ook het afsluiten van een jaar en het gevoel van 
het starten van iets nieuws wel weer, en dus kan 
ook ik het niet laten om een blik in de toekomst 
te werpen met wat voorspellingen voor het nieu-
we jaar. Daarom in dit artikel, mijn 3 voorspellin-
gen voor ICT in de juridische praktijk.

AI toegankelijk voor iedereen
In 2023 is de deur naar AI op een kier gezet door de publieke toe-
gang tot diensten als ChatGPT. Ik denk dat bijna elke nieuwsgierig 
aangelegde jurist al eens heeft geprobeerd een prompt af te vuren 
op een AI-tool, maar nu Microsoft in het laatste kwartaal van 2023 
Copilot (het op het platform van OpenAI gebaseerde AI product 
van Microsoft) heeft opengesteld voor het grote publiek verwacht 
ik dat in 2024 werkelijk iedereen met AI aan de slag kan gaan. 

Met Copilot zijn de AI-tools geïntegreerd in je Microsoft 365 
producten zoals Excel, Word, Teams en Outlook. Dat betekent dat 
je bijvoorbeeld in Excel een dataset met menselijk geformuleerde 
vragen kunt laten analyseren, of in PowerPoint gelikte slides kunt 
laten designen, of in Word inspiratie kunt vragen om je writers-
block te doorbreken. Alles zonder je bekende werkomgeving 
of applicatie te verlaten. AI is dus toegankelijk geworden voor 
iedereen. Of men het ook werkelijk gaat toepassen laat ik in het 
midden, maar ik zie absoluut de toegevoegde waarde.

Nog meer aandacht voor cybersecurity
Het begint te voelen als een vastgelopen LP, maar ja, ook in 2024 
moet u bezig blijven met cybersecurity. Niet alleen omdat het drei-
gingslandschap continu verandert, maar ook omdat er wetgeving 
aankomt die dit gaat afdwingen in bepaalde sectoren (NIS 2) en 
omdat door de eerder beschreven adoptie van AI ook de cyber-

criminelen sterkere wapens in handen krijgen. Denk bijvoorbeeld 
aan een voorheen relatief eenvoudige phisher, die met ChatGPT 
opeens briljante phishingmails kan schrijven. 

Ook zagen we in 2023 de eerste deepfake CEO-fraude, waarbij 
de gelijkenis van de CEO van Bunq in een video werd misbruikt 
om te proberen frauduleus te handelen. Daar komt bij dat ook 
steeds meer verzekeraars hun polissen en tarieven koppelen aan 
welk type securitymaatregelen u treft. Ga dus aan de slag met 
bewustwording binnen uw kantoor, als u dat nog niet doet. Ga in 
gesprek met uw IT-partner over wat er nog veiliger en beter kan en 
zie security niet langer als sluitpost op de begroting.

Digitalisering in het notariaat en de advocatuur
In 2024 is het dan eindelijk zo ver, notarissen kunnen dan digitaal 
een BV oprichten. Ook zien we daarnaast dat andere digitalise-
ringsthema’s zoals het online identificeren en ondertekenen van 
andere stukken, zowel in het notariaat als in de advocatuur in een 
stroomversnelling raken. 

Ook is de Rechtspraak nog steeds druk doende met Project DT, 
waarin digitaal procederen voor steeds meer rechtsgebieden 
beschikbaar wordt. Nu nog via webportalen van de Rechtspraak, 
maar (en misschien is de wens de vader van de gedachten) 2024 
zou zomaar eens het jaar kunnen worden van de zogenaamde 
systeemkoppeling. Dan wordt het mogelijk om rechtstreeks vanuit 
uw softwarepakket uw processtukken in te dienen. De uiteindelijke 
planning is natuurlijk aan IVO Rechtspraak.

Er zitten natuurlijk nog veel meer dingen in het vat voor 2024, te 
veel om allemaal nu over te schrijven. Zo worden naar verwachting 
in 2024 de 3,5Ghz banden voor echt snel 5G internet geveild, 
wat onderweg werken nog makkelijker maakt en is het afwachten 
welke nieuwe digitaliseringsambities een nieuwe regering heeft. Al 
met al dus genoeg om naar uit te kijken, terwijl we onderweg zijn 
op weer een rondje om de zon.

2024: 3 onderwerpen voor uw 
kantoor om over na te denken

Column
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Tips voor een sterk wachtwoord,
en hoe deze te onthouden
Het is algemeen bekend dat hoe langer een wachtwoord, hoe moeilijker het te kraken is. En hoe 
unieker een wachtwoord is, hoe lastiger het te raden is. Maar hoe bedenk je een lang en uniek 
wachtwoord, dat je ook nog eens kunt onthouden? Met deze tips gaat dat zeker lukken!

Wat maakt een 
wachtwoord sterk?

1. Hoe langer het wachtwoord, hoe 
beter. Probeer op minstens 12 
karakters uit te komen.

2. Gebruik symbolen en hoofdletters. 
Vervang bijvoorbeeld de a door een 
@ en de s door een $.

3. Gebruik geen woorden die in uw 
context makkelijk te raden zijn. Zoals 
de naam van uw kinderen, of de 
straat waar u woont.

4. Gebruik geen woorden die in stan-
daard spelling in woordenboeken 
staan: deze zijn geautomatiseerd het 
makkelijkst te raden.

5. Gebruik voor verschillende accounts 
verschillende wachtwoorden zodat 
bij een lek niet meerdere accounts 
gecompromiteerd zijn.

6. Eenvoudige wachtwoorden zijn 
bijvoorbeeld 12345, password, 
admin, qwerty: vermijd deze te allen 
tijde.

Hoe onthoud je een 
sterk wachtwoord?

1. Bedenk een wachtwoordzin en kort 
deze in om snel veel karakters te 
hebben. Bijvoorbeeld: 
LxynGr0ep=$prTf! (Lexxyn Groep is 
super tof!)

2. Maak de zin ook niet te logisch 
(zoals bovenstaand) maar denk ook 
aan gekke zinnen met onverwacht-
se woordencombinaties.

3. Kies bijvoorbeeld een object, een 
persoon en een handeling: 
DeP@us33t33nCr0mpouce! (De 
Paus eet een crompouce!)

4. Schrijf een normaal woord fone-
tisch uit om het te vervormen, en 
vervang daarna karakters zoals in 
tip 2 van de sterke wachtwoorden.

5. Gebruik een normaal woord of een 
normale zin, maar gebruik wanneer 
u het intikt elke keer de toets naast 
de gebruikelijke letter: 
dyrtlesvjyepptd = sterkwachtwoord

Vindt u het lastig om snel tot lange en complexe wachtwoorden te komen en ze te onthouden? Vraag 
uw IT-partner naar een wachtwoordmanager: hiermee kunt u met één druk op de knop sterke 
wachtwoorden genereren en deze veilig opslaan in een digitale kluis. Zo hoeft u nog maar één sterk 
wachtwoord te onthouden, om overal veilig in te kunnen loggen.

Tip: Wilt u testen hoe sterk uw wachtwoord is? Op 
www.security.org/how-secure-is-my-password/ 
kunt u zien hoe lang een computer doet over het 
kraken van uw wachtwoord. Zo zou het wacht-
woord DeP@us33t33nCr0mpouce! 3 triljard jaar 
kosten om te kraken (een 3 met 21 nullen).

Scan de QR-code
om uw wachtwoord

te testen



HET BELANGRIJKSTE
WAAR U NIET MEE
BEZIG WILT ZIJN

Een harmonieus samenspel tussen software, werkplek, beveiliging en communicatie zorgt dat u zich volledig op 
uw cliënt kunt richten. Als één van deze elementen uit de maat van de harmonie speelt, verstoort dit úw ritme. 

Goed samenwerkende ICT, ingespeeld op de hoge eisen van de juridische praktijk: dat is al méér dan 10 jaar 
de synergie van de Lexxyn Groep. Zes partners die elke dag intensief met elkaar samenwerken voor honderden 
advocaten-, notaris- en deurwaarderskantoren.

Laat uw ICT over aan ons, dan hoeft u er niet mee bezig te zijn. 
Bel 088 - 002 84 00 of ga naar www.lexxyn.nl voor harmonie in uw ICT.


